

GROVELAND PARK ELEMENTARY

ကိုဖိတ်ဆိုင်ထွဲမေးစာတဖန်

ဖဲ Groveland Park တီဖုန်ကို ပအဲဒ်ဒီးလၢပယုကိုဖိသုန်တဖန် ကမ့ၢ်ပုလၢအိန်ဒီး စိန်ရှၢၣ်, တၢ်မၤလိကိုလံာ်လံာ် ဒီးသး တၢ်ဟူးတၢ်ဂၤလၢအဂ့ၢ်တဖန်န့ၣ်လီၤ. ဒ်ပအိန်ဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတခါအသိး, ပကစူးကါ ကျိၤကျဲအကလုာ်ကလုာ်လၢကမၤစၢၤကို ဖိတၢ်ဖျိးစိ ဒီး ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဆိုင်ထွဲမေးစာဆူဟံၣ်ဖိသိတဖန်အဂီၢ်လီၤ.

Responsive Classroom (တီၤတၢ်မၤလိလၢသုၣ်ဆူၣ်သးဂၤ) မ့ၢ်တၢ်သိၣ်လိကျိၤကျဲတဘိလၢ ကွၢ်ပညိၣ်မၤဂ့ၢ်ထီၣ် စိန်ရှၢၣ်, သးတၢ်ဟူးတၢ်ဂၤ ဒီး တၢ်ဖဲးလိမၤဒီးတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီတဖန်လီၤ. ကိုသရၣ်လၢသိၣ်လိတၢ် ခံပူသၢပူယုၣ်ယုၣ် ဒီးန့ၢ်ထီၣ်ဘၣ်တၢ် မၤလိလၢတၢ်သိၣ်လိကျိၤကျဲအဝဲအံၤန့ၣ်လီၤ. တီၤတၢ်မၤလိသုၣ်တဖန်အိန်ဒီးတၢ်မၤဝဲဒၣ် တီၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သးတဖန်လၢကသုၣ်ထီၣ် ပုတၢတၢ် ဒီးဟ့ၣ်လီၤတၢ်ဆိုင်ထွဲလၢတဂၤဒီးတဂၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

C.A.R.E.S ကဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤလၢ ကိုတၢ်သုၣ်ထီၣ်ဒိတဖျၢၣ်အပူ ဒ်ကျိၣ်ပတီၢ်ထီၣ်ဘးတခါလၢကိုဖိသုန်တဖန်အဂီၢ်ဒ်သိးအ ဝဲသုၣ်ကသုၣ်နီၣ် ဖဲလၢအဝဲသုၣ်ရၢလိာ်သးဒီးကတီၤခိဆၢလိာ်သးတဂၤဒီးတဂၤအခါန့ၣ်လီၤ. ကိုသရၣ်သုၣ်တဖန်ကသိၣ်လိလံာ် ဖျၢၣ်တၢ်ကတီၤ(ဝီၢ်ဩ)ယုၣ်ဒီးကိုဖိတဖန်န့ၣ်လီၤ.

- Cooperation** – တၢ်မၤသကိးတၢ်
- Assertion** – တၢ်ဟံၣ်ဖျါတၢ်နီၣ်နီၣ်
- Responsibility** – တၢ်သ့ဟံးန့ၢ်မူဒါ
- Empathy** – တၢ်ဒိသုၣ်ဒိသး
- Self-control**– နီၢ်ကစၢ်တၢ်ဟ့ၣ်ပူၤသး

Recognizing student achievement and positive behavior (တၢ်သုၣ်ညါဟံၣ်ပနီၣ်ကိုဖိတၢ်ဖျိးစိဒီးသကးပ ဝးအဂ့ၢ်) မ့ၢ်တၢ်ကျိၤကျဲအဂ့ၢ်ဒိတဖန်လၢဒုးအိန်ထီၣ်ကိုဖိကိးဂၤဒီးသးတၢ်တူၢ်ဘၣ်လၢ အဝဲသုၣ်မ့ၢ်ပုၤဘၣ်ထွဲဒီးကိုတတန့ၣ်လီၤ. ကိုပုၤမၤတၢ်ဖိတဖန် ဟံၣ်ပနီၣ်ကိုဖိသုၣ်တဖန်တၢ်မၤဂ့ၢ် လၢအိန်ဝဲဒၣ်ဒီး တၢ်ဟ့ၣ်လီၤဖိးစိးတၢ်ကစိၣ်အမုၢ်တဖန်, ကိုဖိကိုသရၣ် တၢ်အိန်ဖျိၣ်ရိဖျိၣ်တဖန်, ဒီးတၢ်မၤလၢကပီၤကိုဖိလၢကျိၤကျဲအဂ့ၢ်ဂၤတဖန်န့ၣ်လီၤ. ကိုဖိကပၣ်ယုၣ်မၤသကိးတၢ်လၢတီၤတၢ်ဟူးတၢ် ဂၤတဖန်အပူၤခိဖျိ ဟ့ၣ်အဝဲသုၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢကမၤစၢၤ Groveland ဒီး Groveland ပုတၢတန့ၣ်လီၤ. ကိုဖိတဖန်ကမၤလိ အါထီၣ်စ့ၢ်ကိး Groveland ကိုအဂ့ၢ်ဒ်အမ့ၢ်ကိုတၢ်သုၣ်ထီၣ်လၢအိန်ဒီးတၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ် ဒီးကပၣ်ယုၣ်မၤသကိးတၢ်လၢ တၢ်မၤလၢ ကပီၤတၢ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပျါ တၢ်မုၢ်တၢ်ခုၣ် န့ၣ်လီၤ.

Second Steps and Steps to Respect Program (ပတီၢ်ခံခါတခါ ဒီး ပတီၢ်တဖန်လၢတၢ်ယူးယီၣ်ဟံၣ်ကတၢ်အ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ) တဖန် မ့ၢ်တၢ်ယုထံၣ်သုၣ်ညါ တၢ်ထီၣ်ခါ-တၢ်မၤအတၢ်, တၢ်ဒိသးအတၢ်မၤန့ၢ်အိန်ယီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖန် လၢ ကဘၣ်တၢ်စူးကါအီၤဖဲ စ့ၣ်ဖိလံာ်ပဒိၣ်ကိုသုၣ်တဖန်အပူ လၢအပၣ်ယုၣ်ဒီး Groveland ကိုန့ၣ်လီၤ.

Our social worker and counselor (ပစိန်ရှၢၣ်ဝီၣ်ခါပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ ဒီး ကိုခိၣ်စလၢၣ်) မၤသကိးတၢ်ဒီးကိုဖိနီၢ်တ ဂၤစုၣ်စုၣ်, ကရၢၢ်ဆံးဆံးဖိ ဒီး တီၤဒးတဖန်ဒ်သိးလၢကမၤစၢၤသုၣ်ထီၣ်န့ၢ် ကိုဖိတဖန်တၢ်ဒိၣ်ထီၣ်ထီၣ်လၢ စိန်ရှၢၣ်ဒီးသးတၢ် တူၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

Student Assistance Team (SAT) (ကိုဖိတ်ဆိန်ထွဲမေးကရုါ) မှာ ကိုပျာမတော်ဖိကရုါတကရုါလ၊ ထံၣ်လိာ်သးဒီးယု
န့ၣ် တၢ်ဘျါလီၤ လုာ်လၢ်သကဲးပဝး/တၢ်ဖံးလိမးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်ကိဲသ့ၣ်တဖၣ်အစၢန့ၣ်လီၤ. ကိုသရၣ်သ့ၣ်တဖၣ်မလၢပျဲတၢ်န့ၣ်လီၤမ
ဘၣ်လိာ်ဖိးဒုတၢ်တဖၣ်ယုာ်ဒီးပျဲကိုဖိန့ၣ်လီၤ.

Groveland's Behavioral/School Climate Team (Groveland လုာ်လၢ်သကဲးပဝး/ကိုတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢကရုါ)
မှာ ကိုပျာမတော်ဖိကမံးတံာ်လၢ ထံၣ်လိာ်သးဒီးသိးဒုးအိၣ်ထီၣ် ဒီးမလၢပျဲထီၣ်စၢ ကိုလုာ်လၢ်သကဲးပဝးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲန့ၣ်လီၤ.
ကရုါမလၢကိးတၢ်ဒီးသိးလၢကကွၢ်သမံသမိးကဒါက့ၤ ဒီး မဘၣ်ထီၣ်က့ၤတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲဒ်အလီၢ်အိၣ်ဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ.

GROVELAND C.A.R.E.S

Cooperation, Assertion, Responsibility, Empathy, Self-control

ကိုးဖျဉ်တၢ်မၤလၢ်ကွၢ်စိတဖၣ်

	ဟံတုကွၢ်/စံၣ်လီၤကွၢ်	ကွၢ်တၢ်အိၣ်လီၤ	ဟံလံၣ်/ယိတဖၣ်	တၢ်ဟးလီၤတဖၣ်	တၢ်ဂၤလိၣ်ကွၢ်လီၤ	လံၣ်ရိၤဒီး	တၢ်အိၣ်ဖျဉ်ရိၣ်ဖျဉ်
C	အိၣ်ဆိရဲၣ်လီၤသး	အိၣ်ခိးလၢတၢ်ဝံသး စူအပူၤ တုတၢ်အိၣ် ဆၢကတီၢ်ဝံ	ဟးလၢစုထွဲတက ပၤဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်	ဟံတၢ်ဟးလီၤကဆဲ ကဆိ	ဂၤလိၣ်ကွၢ်ဂုၤဂုၤ ဂၤလိၣ်ကွၢ်တဂၤဝံ တဂၤ	ဟံလံၣ်ဒီးတၢ်ဖိ တၢ်လံၤအဂုၤအဂၤ ခဲလၢဂၤလၢတၢ်လီၤ ဂုၤဂုၤ	ဒိကန့ၣ်တၢ်ဆူ ပုၤကတီၢ်လီၤတၢ် ဂုၤဂုၤ
A	နမ့ၢ်လိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤ စၢန့ၣ်စံးဘၣ်ပုၤ နီၤဒိၣ်	နမ့ၢ်လိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤ စၢန့ၣ်ယုၣ်ထီၣ်နစု	အိၣ်ခိးသကးပဝး ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်	ဟံက့ၢ်ဆူတီၤဒီးပူၤ ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်ဒီး ချ ချ	နမ့ၢ်ဘၣ်ဒိ, ပျံတၢ် မ့တမ့ၢ် ဆိကမိၣ်လၢ နကဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးန့ၣ် တဲဘၣ်ပုၤနီၤဒိၣ်	ယုန့ၢ်တၢ်မၤစၢလၢ ပုၤကမၤစၢန့ၣ် သိးနကယုလံၣ် လဲၤလၢနလိၣ်ဘၣ် တဖၣ်	အိၣ်ခိးသကးပဝး ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်
R	လဲၤလီၤလီၤဆူ ဂိၤခိ တၢ်အိၣ်လီၤ ကွၢ်ပျံလီၤခံ, အိၣ် ဆိလီၤသးလၢနတီၤ တုၤလၢ နဒီးထီၣ် ကွၢ်ဘးစံ မ့တမ့ၢ် မိၤပၤဟံအိၣ်နတတစု	န့ၣ်လီၤဒီးဟးထီၣ် ကစုဒု, ပုၤဒီးတၢ် သကးပဝးအဂုၤ မၤကဆိနစိနီၤခိၣ်	ဟး ကတီၢ်တၢ်ကစုဒု ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်	အိၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ် ဘျၣ်ဘျၣ် သ့ကဆိနစု, စူးကါ စးခိတဘျၣ်, ဒီးထၢ န့ၣ်လၢတၢ်ကမ့ၢ်အဆ ပူၤ	စူးကါတၢ်ဖိတၢ်လံၤ ဂုၤဂုၤ ကွၢ်ကွဲခံကပၤလၢဂၤ တချုးနခိကံၤကျဲ အိၣ်ဖဲတၢ်ဂၤလိၣ်ကွၢ်အ လီၤ	ဖဲနဟံးန့ၢ်လံၣ်လံၤ တဖၣ်ဝံအခါ ဖးအိၣ်ဘျၣ်ဘျၣ် ဘျၣ်ဘျၣ်	အိၣ်လၢနတီၢ်န “Show 5” အိၣ်ခိးတုၤလၢ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကွဲပျံ
E	မၤစၢပုၤဂုၤဂုၤ	အိၣ်ခိးတၢ်သ့ၣ်ဂုၤ သးဝါ ဒီးသးဂုၤလၢန သကးပုၤမၤလိတၢ်ဖိ တဖၣ်ဖိခိၣ်	ဟံကဲတီၤဒီးတဖၣ် အိၣ်ခိးတၢ်ဝံသးစူ	ဟံကဲပုၤဂုၤဂုၤတဖၣ် တၢ်အိၣ်သးသး	ဟံကဲကွၢ်ဖိဂုၤဂုၤတဖၣ် အလီၤ တဲဟံပျံထီၣ်တၢ်မၤန့ၢ် အိၣ်ယိၣ်တၢ် မၤစၢပုၤဂုၤဂုၤ ဖဲအဝဲ သ့ၣ်မ့ၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး အခါ ဒုးပၣ်ယုၣ်ပုၤကိးဂၤဒီး	ဟံဆူက့ၢ်လံၣ်တ ဖၣ်ဒ်တၢ်ဟံပနီၣ် ယၢ်မ့ၢ်န့ၢ်အိၣ်အ သိး	ဒိကန့ၣ်ပုၤဝဲလီၤ တၢ်
S	ဟးကယိကယိ ဒီး ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်	ဆုၣ်နီၤလၢနလီၤ, န မ့ၢ်လိၣ်ဘၣ်တၢ်မၤစၢ န့ၣ် ယုၣ်ထီၣ်နစု ကတီၢ်တၢ်ကစုဒုဘျၣ် ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်	စူးကါစုဖိၣ်တဖၣ် ဟံနစုနခိၣ်တဖၣ် ဂုၤဂုၤ ကတီၢ်တၢ်ကစုဒု ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်	ကတီၢ်တၢ်ကစုဒုဘျၣ် ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ် ဟံနစုနခိၣ်တဖၣ် ဂုၤဂုၤ	အိၣ်ရဲၣ်လီၤသးဖဲ ပုၤန့ၣ်လီၤအခါ န့ၣ်လီၤဆူကွၢ်ပုၤဘျၣ် ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်	ကတီၢ်တၢ်ကစုဒု ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ် ဘျၣ်	ဆုၣ်နီၤ အိၣ်ဘျၣ်ဘျၣ်ဘျၣ် ဘျၣ်, တဘၣ်ဟူး ဂၤဘၣ် အိၣ်လၢနနီၤကစၢ် အလီၤ